
04-08-23   

 

Permanentgørelse af bro ved Dokk1 mod 
Mellemarmen 
 
Budgetforslag fra Det Konservative Folkeparti 

Forslaget retter sig mod Teknik og Miljø 

 
Motivation  
I forbindelse med The Ocean Race er der foran Verdensrummet, Dokk1 etableret en 
midlertidig bro mod Balticagade. Det har skabt ny viden om borgere og turisters 
bevægelse i området, og de muligheder der vil være for byen ved en permanent 
løsning. 
  
De mange tusinde borgere og turister, der er i området, har taget godt imod 
muligheden for at benytte broen i bevægelsen op imod Midtbyen, under og igennem 
Dokk1 og over Havnepladsen. 
 
Aarhus Bibliotekerne har i samarbejde med en lang række partnere mange aktiviteter 
og arrangementer i løbet af året på Isflagerne ud for Verdensrummet på Dokk1. En 
permanent bro vil skabe mulighed for mere liv og flere mennesker til 
arrangementerne. Som prøvehandling under Ocean Race virker den midlertidige bro 
som trækplaster og bindeled mellem havn og by, og giver aktivitetspladsen foran 
Dokk1 endnu mere liv, og tiltrækker åbenlyst nye interesserede borgere til området, 
der ellers har karakter af at være Dokk1’s bagside. En eventuel permanentgørelse af 
broen vil skabe en bedre integration af de mere en 1,2 mio. gæster, der årligt besøger 
Dokk1 ud mod området og mod havnen og vandet. 
  
En permanentliggørelse af broen vil blandt andet betyde: 
 

1. Der skabes et styrket aktivitetstorv på Isflagerne v/Dokk1, som kan bruges af 
skoleklasser, kulturinstitutioner, frivillige og som aktivt formidlingssted for 
Dokk1 mv. 

2. Det vil åbne Verdensrummet som arbejder med skoletilbud og læring om klima 
og de 17 verdensmål mere op mod byen og mod havet 

3. Det vil skabe en god forbindelse til Sydhavnen, som er i stor udvikling i de 
kommende år 
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4. Det vil sikre, at havnen i sin helhed bliver mere bynær, hvor broen kan forbedre 
forbindelsen til midtbyen med butikker og øvrige kulturinstitutioner  

5. Mulighed for at benytte Universteltet på Mellemarmen til endnu flere 
arrangementer, når broen binder området sammen med resten af 
Havnepladsen 

 
Samtidig vil en bro sikre en lettere adgang til Dokk1, midtbyen og Havnepladsen for 
de mange turister der næsten dagligt i sommerhalvåret ankommer med 
krydstogtskibene (90.000 besøgende i 2022). Med broen vil de mange turister i højere 
grad blive ledt mod Dokk1 som en af byens store kulturinstitutioner der inviterer til 
leg, læring og ophold både inde og ude. 
 
 

Forslag 
 

1. Der iværksættes en undersøgelse af den forventede trafik på en bro ved Dokk1 
mod Mellemarmen. 

2. Der laves en prisoverslag på en permanentgørelse af en sådan bro. 
3. Mulige eksterne finansieringskilder afsøges. 

 
Økonomi 
Midlerne findes internt i forvaltningen 
 
 
På vegne af byrådsgruppen for Det Konservative Folkeparti 
Peter Sporleder 
 
 
 


